
SASTAVLJENO I RASTAVLJENO PISANJE RIJEČI 

Riječi se mogu pisati:  

A) sastavljeno  

B) kao polusloženice, sa spojnicom  

C) rastavljeno 

Ponovit ćemo osnovna pravila pisanja po vrstama riječi. 

1. Imenice.  

A )sastavljeno pisanje:  

Sastavljeno s imenicama na koje se odnose, pišu se riječi:  

auto, audio, foto, kino, video, radio.  

- autocesta, kinodvorana, fotoalbum, videosnimka, radiopostaja, audiokaseta. 

Ukoliko se naziv naseljenog mjesta piše rastavljeno / svi članovi naziva pišu se velikim 

početnim slovom osim veznika i prijedloga/, naziv stanovnika tog mjesta  i izvedeni posvojni 

pridjev-piše se sastavljeno:  

Stari Grad – Starograđanin - starogradski              

Velika Gorica – Velikogoričanin -    velikogorički 

Duga Resa – Dugorešanin - dugoreški 

 Imenice dopodne i popodne pišu se sastavljeno kada označavaju vrijeme do 12 sati ili 

od 12 sati do sumraka. 

 Doći ću do podne - / sigurno ću doći prije nego li bude 12 sati/.  

                  Mama je dopodne čistila kuću. - / Mama je čistila cijelo jutro, sve do 12 sati/  

 B) Pisanje sa spojnicom- polusloženice  

Kao polusloženice pišu se izrazi sastavljeni od dviju imenica koje imaju istu razinu značenja i 

svaka zadržava svoj naglasak.  /Spojnicu pišemo bez bjelina!/ 

                  Rak-rana, lovor-vijenac, spomen-ploča  

Ukoliko uz imenicu dolazi slovo ili simbol, piše se kao polusloženica.  

                  B-dur, c-mol, a-deklinacija, C-vitamin      

Višečlana ženska prezimena tradicionalno se pišu sa spojnicom ( ovo posebno vrijedi za 

povijesne osobe, danas se manje koristi:  

                  Ivana Brlić-Mažuranić                   Ruža Pospiš-Baldani  

 



D) Rastavljeno pisanje:  

Dvostruka muška prezimena pišu se odvojeno, bez spojnice          Andrija Kačić Miošić  

Dvostruki časnički nazivi pišu se rastavljeno:                                       general bojnik   

Spoj riječi u kojem svaka imenica ima svoje značenje:                     kamen temeljac 

Pokrata se uz imenicu piše  rastavljeno:                  SMS poruka,   VIP usluga, ACI marina, PVC 

stolarija  

Ako je prvi dio izraza nesklonjiva tuđica, pišemo je odvojeno od imenice:  mini suknja,  fer igra 

1. ZAMJENICE:  

Zamjenice složene sa česticom -god mogu se dvojno pisati:  

- kada znače nešto neodređeno: pišu se povezano – tkogod, štogod  

- kada znače nešto određeno: pišu se rastavljeno – tko god, što god  

               Tko god dođe, primi ga./ Ima li štogod novoga?  

Nenaglašeni oblici zamjenica-pišu se odvojeno od prijedloga:  

              Preda nj, sa mnom 

2. BROJEVI: 

- Mogu se pisati kao polusloženice sa spojnicom:  

                      Dva-tri, pet-šest = nešto približno  

- Sastavljeno: jedanaest, dvadeseti  

- Rastavljeno:  dvadeset drugi, pedeset dva   

- Rastavljeno:   dva puta, stoti put = piše se odvojeno kada svaka riječ 

ima svoj naglasak. 

3. PRIDJEVI:  

- Pridjevi složeni s prefiksom NE pišu se sastavljeno: nevelik, netočan  

- Pridjevi ravnopravni po značenju i odnosu-pišu se kao polusloženice:  

                         englesko-hrvatski 

4. GLAGOLI:  

U pravilu – glagoli se pišu odvojeno od negacije:  

                    NE  MOGU,  NE  MORAM, NE  ŽELIMO 

                  Sastavljeno se pišu: 

-  NEMAM/niječni oblici glagola imati/ 

- NEDOSTAJEM, NESTAJEM / glagoli u kojima je NE- dio osnove/ 

-  Nisam, nisi, nije, nismo, niste, nisu/ neću, nećeš, neće, nećemo, nećete, neće  

- Aorist glagola BITI: bismo, biste, biše  

- Prezent glagola HTJETI: hoću, hoćeš, hoće, hoćemo, hoćete, hoće 



 

 


